
Bergen op Zoom, 17 januari 2014

Betreft: Advies rookbeleid op middelbare scholen in de gemeente in verhouding tot het protocol Veilige School (herzien advies)

Geachte leden van de gemeenteraad,

Hierbij ontvangt u een herziene tekst van ons advies. Toewerkende naar dit advies hebben wij de fout gemaakt de nieuwe 
alcoholwetgeving rond minderjarigen niet mee te nemen in de procedure naar dit advies. Dinsdag 21 januari aanstaande zullen wij 
inspreken in de commissievergadering over de herziene versie van het advies, dat u hieronder kunt lezen. Wij bieden onze 
welgemeende excuses aan voor deze onduidelijkheid. 

Graag willen wij u terugnemen naar 2011, toen het welbekende protocol Veilige School door in onze gemeente door alle middelbare 
scholen, het OM, en de politie werd ondertekend. De jeugdraad heeft er, zeker destijds, nooit een geheim van gemaakt geen fan te 
zijn van dit protocol. Een deel van het protocol betrof het nuttigen van drank door leerlingen. De tekst was als volgt: Een aantal 
schoolbesturen in Bergen op Zoom heeft aangegeven geen alcohol te schenken tijdens schoolfeesten. De gemeente stimuleert deze 
richtlijn en doet een dringend beroep op alle schoolbesturen om deze lijn te volgen. Duidelijk is dat indrinken door elke school niet 
wordt getolereerd en geaccepteerd, als een leerling in beschonken toestand op school of op een schoolfeest arriveert dan zijn daar 
consequenties aan verbonden (leerling wordt bijvoorbeeld geweigerd op het schoolfeest).” Schoolfeesten waren voor veel jongeren 
al een visitekaartje van de school om hun feestelijke en gezellige kant te laten zien en lieten veel leerlingen dan ook de fijne kant 
van school zien. Kort gezegd was het dan ook een gebeuren om naar uit te kijken. Het drinken van alcohol speelde hierbij een grote 
rol. Na het invoeren van het protocol Veilige School is het aantal feestgangers sterk achteruit gegaan, tot het huidige niveau waarop 
er zelfs te weinig kaarten worden verkocht om de kosten te dekken. 

Vorig jaar voerde de jeugdraad gesprekken met enkele schoolhoofden in onze gemeente over de gevolgen van het protocol op 
schoolfeesten. Zij gaven aan het liefste deze zaken zelf te regelen, zelf toezicht te kunnen houden op minderjarige drinkers, en zelf 
sancties te kunnen opleggen bij wangedrag. Dit bleek uit een aantal gesprekken die de Jeugdraad voerde met diverse schoolhoofden 
in de gemeente Bergen op Zoom. Zij zouden die vrijheid dan ook graag gauw terugkrijgen.

In hetzelfde protocol stond niets vermeld over het roken op scholen, hetgeen wij vreemd vonden. Elke school heeft inmiddels een 
rookruimte toegewezen aan rokende leerlingen. Meestal is dit (een gedeelte van) het schoolplein. Het nadeel hiervan is dat niet-
rokers dit gebied moeten delen met de rokers, en dit voor hen een storende en ongezonde ervaring is. Wat roken betreft is het een 
wetenschappelijk feit dat het lichamelijke schade oplevert, en bovendien zeker onder middelbare scholieren bijzonder aanstekelijk 
werkt. Voor ons valt ook roken onder onveilig gedrag op scholen. 

Echter, wij zullen niet u, de gemeente, noch de scholen adviseren het rookbeleid aan te scherpen. Wij vertegenwoordigen immers 
ook de rokende scholieren, die ongetwijfeld een andere ervaring hebben van roken op het schoolplein dan niet-rokers. Ook kunnen 
wij niet meer inzetten op de keuze tussen óf zowel het nuttigen van alcohol op feesten als het roken op scholen toestaan, of beiden 
verbieden: het nieuwe landelijk verbod op alcohol voor minderjarigen maakt eerste optie onmogelijk. Wij willen u slechts aan u, en 
nog belangrijker: uw mogelijke opvolgers in de raad na maart, meegeven niet meer in te stemmen bij een eventueel nieuw protocol 
Veilige School, of een aanscherping bij herziening van de versie uit 2011. De enige die (zou moeten) kunnen beslissen over een 
rookbeleid op middelbare scholen zijn de schoolbesturen. Zij kennen hun leerlingen het beste, kennen hun school het beste, en 
kunnen het beste het begrip 'veilige school' interpreteren.

Wij zien graag uw gedacht over dit advies tegemoet.

Met vriendelijke groet, namens de gehele jeugdraad,

Hamza Idmalek                 Jim Bernaards
Opsteller advies                 Voorzitter


